
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 Side 1/2 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. S 1308 fra medlem af Folketinget Peter 

Skaarup (DF): 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. S 1308, som medlem af Folke-

tinget Peter Skaarup (DF) har stillet til justitsministeren den 13. april 2021. 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

Anders Lotterup  

  

Folketinget  

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 20. april 2021 
Kontor: Straffuldbyrdelseskonto-

ret 

Sagsbeh: Malte Hansen 
Sagsnr.: 2021-0033-0352 

Dok.: 1937026 

Retsudvalget 2020-21

Offentligt

Retsudvalget 2020-21
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 940

Offentligt

Retsudvalget 2020-21
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 963

Offentligt



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. S 1308 fra medlem af Folketinget Peter Skaarup (DF):  

 

”Hvad mener ministeren om, at bandemedlemmer på bare en 

uge har sendt 12 fængselsansatte på skadestuen efter tre over-

fald?” 

 

Begrundelse: 

 

”Der henvises til artiklen fra Ekstrabladet.dk af 31. marts 2021: 

»Kaldte fængselsbetjente for »hunde« og sendte fire på skade-

stuen«.”  
 

Svar: 

 

Det er dybt foruroligende og forkasteligt, at vi i den seneste tid har været 

vidne til flere alvorlige tilfælde af vold begået mod vores fængselsbetjente. 

Jeg kan ikke tage nok afstand fra, at hærdede kriminelle på den måde over-

falder personalet, blot fordi de passer deres arbejde. Det skal vi på ingen 

måde acceptere. De ansatte udfører hver dag en vigtig samfundsmæssig op-

gave med at sikre trygheden i vores samfund, og de skal ikke gå på arbejde 

med frygten for at blive udsat for vold af de indsatte. Derfor er jeg også 

meget optaget af, at der bliver slået hårdt ned på de indsatte i sådanne til-

fælde, og at der bliver fulgt ordentligt op over for de ansatte, som er blevet 

udsat for vold.  

 

Jeg ved, at kriminalforsorgen har iværksat flere initiativer, som skal imø-

degå udfordringerne med vold mod de ansatte. Det drejer sig bl.a. om tiltag, 

der skal forebygge situationer med overfald, ligesom den konkrete håndte-

ring af indsatte, der overfalder personalet, er skærpet. Men overfaldene un-

derstreger endnu en gang, at der er behov for at styrke sikkerheden generelt 

i landets fængsler og arresthuse. Derfor ser jeg frem til, at vi i år skal for-

handle en ny flerårsaftale på plads for kriminalforsorgen, hvor jeg forventer, 

at sikkerheden i fængslerne bliver et centralt tema. Vi vil i den forbindelse 

se på, hvordan vi fremover kan stramme yderligere op på vilkårene for ban-

demedlemmer, der fortsætter deres uacceptable voldelige adfærd i fængs-

lerne.  
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